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ŠUMAVA Pokuta, kterou udělila inspekce životního prostředí Národnímu parku Šumava, zahrnuje i sankci za loňské
kácení kůrovcem napadených stromů Na Ztraceném. Vyplývá to z rozhodnutí, které má MF DNES k dispozici. Univerzita
Karlova v něm také říká, že asanace byla zbytečná a lokalitu poškodí.
            Rozhodnutí o tom, že má NP Šumava zaplatit 450 tisíc korun za zásahy proti kůrovci, doputovalo na správu
parku na konci srpna. Česká inspekce životního prostředí (ČIŽP) vedení rezervace vytýká, že v letech 2010 a 2011
pily a dřevorubci rušili chráněné tetřevy. Poukázala také na použití biocidů už před vydáním výjimky a také vykácení
holin u jezera Laka.
            V rozhodnutí se uvádí, že část pokuty zahrnuje také sankci za nezákonné kácení v lokalitě Na Ztraceném
u Modravy, které loni v létě vyvolalo mimořádný rozruch a které několik týdnů za asistence policie blokovali ekologičtí
aktivisté.
            Podle spisu správa parku porušila zákon na ochranu přírody a krajiny tím, že prováděla „kácení smrků napadených
lýkožroutem smrkovým a následné zpracování dřevní hmoty, v jejichž důsledku došlo na různě velkých plochách k
odstranění patra vzrostlých stromů a tím k významným změnám ve světelných, teplotních a vláhových poměrech, a v
důsledku toho budou předmětná místa obsazena jinými druhy živočichů a rostlin“. Materiál dále uvádí, že správa parku
Na Ztraceném vykonávala činnosti v národních parcích zákonem zakázané, aniž by měla výjimku.

Podle univerzity kácení nezabrání šíření kůrovce

ČIŽP vycházela i z posudku znalců Univerzity Karlovy, který je součástí zprávy o uložené pokutě. Ti zjednodušeně
řečeno vyhodnotili loňské kácení Na Ztraceném jako zbytečné, protože šíření kůrovce nezabrání. Na 32 hektarech lesa
tu tehdy padlo asi pět tisíc stromů.
            „Lokalita leží uprostřed prvních zón parku, jež budou i nadále v případě kůrovcové gradace jeho silným zdrojem.
Jde tedy o zásadní prohřešek proti všem zásadám managementu národních parků,“ uvádí Univerzita Karlova.


